



第21届"汉语桥" 世界大学生中文比赛 (海外预选赛)

The 21st Chinese Bridge—Chinese Proficiency Competition for Foreign College Students (Overseas Preliminary Rounds)

1991 | 1992 | 1992 | 1992 | 1994 | 1993 | 1993 | 1993 | 1994 | 1997 | 1997 | 1997 | 1997 | 1997 | 1997 | 1997 | 1

National Round – Luxembourg 17 June 2022

Registration deadline: **10 June 2022** Register by email: **luxchinesebridge.college@gmail.com**



21st "Chinese Bridge" for Foreign College Students National Round – Luxembourg

I. Theme:

Theme in Chinese: "天下一家" (One World, One Family)

II. Date and registration:

Friday 10 June 2022: registration deadline.

Please, send your registration form, the declaration of consent for data protection and your video (details in part V) to <u>luxchinesebridge.college@gmail.com.</u>

Friday 17 June 2022: Live competition online via Webex (details in part V)

III. Eligibility:

- Currently enrolled as a university/college student in Luxembourg
- Aged between 18 and 30 years old at the time of application
- Not a Chinese citizen
- Prize winner in the 19th Chinese Bridge competition in China is not eligible
- Non-native Chinese speaker
- Not a Chinese-heritage student
- Not raised in a Chinese-speaking country
- Not raised in a Chinese-speaking family

IV. Competition contents:

This part focuses on the following competences: Chinese language skills, knowledge about China, about Chinese culture, artistic talents such as Chinese music (including singing, playing an instrument), dance, Chinese traditional opera, acrobatics, calligraphy, painting, paper-cutting and martial art, etc. For information, the content of the previous competition can be downloaded from the official website:

http://bridge.chinese.cn/c21//410/410 13594 1.html

V. Competition format:

The competition will be held online in 2 steps:

• Video submission: required by 17 June 2022, the day of the competition

- 1. Video content:
- Self-introduction: 30 seconds
- Speech: 1 minute -> choose one of the 2 topics: My interesting experience in learning Chinese / My story with China
- Chinese artistic talent show: 2 minutes
- 2. Video sending process:
- Video length: around 3 minutes and 30 seconds.
- Video format: MP4 (a single file & less than 1GB) with landscape format, sufficient light, stable picture and smooth connection, without logo and special effects etc.
- Video title: Last name + first name + CILUX, for example: DUPONT Emma CILUX.
- Video submission: the video has to be sent to the Confucius Institute at the University of Luxembourg via Google Drive.

The video which will get the most important number of "Like" by the public on <u>Facebook</u> from 20/06/2022 to 26/06/2022 **will be receiving « The Most Popular » prize**.

- Live via Webex: Friday 17 June 2022
- 1. Interview (5 minutes):
 - a. Oral -> Listen to the recording and repeat the dialogue
 - b. Answer questions according to the reading material
 - c. Freely respond to questions asked by the jury members
- 2. Written test (20 minutes):
 - a. Write a text based on a given image -> about 200 words

VI. Contact:

For more information, please contact: Email: <u>luxchinesebridge.college@gmail.com</u> Tel: (+352) 46 66 44 4964

The final international competition will take place from August to September 2022 online.



2022 年第二十一届"汉语桥"

世界大学生中文比赛卢森堡赛区预赛方案

一、比赛主题

天下一家(One World, One Family)

二、参赛时间及要求

 请于2022年6月10日前提交报名表、图片影音使用授权书、参赛视频(详情见第五 点)至邮箱 <u>luxchinesebridge.college@gmail.com</u>。

2. 正式比赛将于2022年6月17日通过Webex线上直播的形式进行(详情见第五点)。

三、参赛对象

年龄 18 岁至 30岁、非中国国籍、在中国境外成长、本人及其父母母语为非汉语的卢森堡在校中 学生。去年总决赛参赛选手原则上不可连续两届参加比赛。

四、比赛内容

1. 中文语言能力:中文听说读写。

2. 中国国情知识:考核选手对中国地理、历史、经济、文化等方面的了解。

3. 中华文化技能:中国歌舞、传统乐器、戏曲、曲艺、杂技、书法、绘画、武术、手工等。 往届比赛参考试题集可在"汉语桥"官方网站http://bridge.chinese.cn/c21//410/410_13594_1.html下载。

五、比赛形式

由于新冠疫情,本次比赛分为两部分,全程通过线上形式举行。

(一) 2022年6月17日, 比赛现场提交视频

1. 视频内容: 30秒自我介绍 + 1分钟主题演讲 + 2分钟中华才艺

2. 演讲主题二选一: 我学汉语的有趣经历/我和中国的故事

3. 视频要求: 1) 时长: 不超过3分30秒 2) 格式: mp4 3) 大小: 不超过1GB 4) 高清横屏, 请不要加特效或logo 5) 文件名: "姓+名+CILUX", 如 "DUPONT Emma CILUX" 6) 通过Google Drive 发送至指定邮箱

卢森堡大学孔子学院将在<u>Facebook</u>官方主页上开放投票点赞通道,投票时间为2022年6月20日-6月26日,大赛组委会将根据点赞票数总计评选出"**人气之星**"一名。

(二) 2022年6月17日Webex直播比赛

A. 面试 (5分钟)

1. 听录音,模仿对话。2. 阅读材料,回答问题。3. 即兴回答评委提问。

B. 笔试(20分钟)

看图写作,两百字左右。

六、联系方式

Email : luxchinesebridge.college@gmail.com / Tel : (+352) 46 66 44 4964

Chinese Bridge-Chinese Proficiency Competition Luxembourg National Round: Friday 17 June 2022 Deadline for entry: <u>Friday 10 June 2022</u>

Registration Form

Contestant Details 选手信息	
Given name:	Family name:
Date of birth:	
Postal address:	
 Tel:	
Years of Learning Chinese:	
Second Language:	
Competition Requirements 参赛需求	
Title of the Chinese Speech (Chinese and English):	
Title of the artistic performance (Chinese and English):	

School studying in & grade 就读学校 / 就读年级:

Name of the school:

Grade:_____

IMAGE/RECORDING RELEASE FORM

Thank you for giving the permission to film and/or take your photograph to the Confucius Institute at the University of Luxembourg.

Your image and any recordings (video and/or audio) may be used by the Confucius Institute at the University of Luxembourg for reporting, teaching and any other non-commercial purposes.

All images, videos and audio recordings become the property of the Confucius Institute at the University of Luxembourg. Images, videos and audio recordings may be printed, used for electronic and digital publications, as well as on official Confucius Institute websites and social media platforms (such as Youtube, Facebook, LinkedIn, Instagram, Wechat, etc.). If your image, video and audio recordings related to your personal information need to be used by a third party, your consent or authorization will be asked first.

Please indicate your permission to use your image and associated recordings.

I authorise the organiser (the Confucius Institute at the University of Luxembourg) to use all the images, videos and audio recordings related to my personal information submitted free of charge for non-commercial purposes.

Name (please print):	Signature:
Contact email address:	Date:
Phone number:	

Thank you very much for your involvement in this project!